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Aan  de leden van de gemeenteraad 

Van  Isabelle Diks 

Datum  17 juni 2021 

Onderwerp  Toezegging naar aanleiding van vragenuur 16 juni 2021 

  

 

Geachte leden van de raad, 

 

Op 16 juni zijn door de fracties van de PvdA en Groen Links vragen gesteld over seksueel geweld onder 

studenten en onze aanpak op dit thema. Tijdens de beantwoording van die vragen heb ik u aangegeven graag 

schriftelijk op deze vragen terug te komen, dat doe ik in dit memo. Aanvullend heb ik aangegeven graag, waar 

het kan samen met de burgemeester, in gesprek te gaan met studentenverenigingen, als ook met de 

hogescholen en de universiteit over dit onderwerp en na te gaan hoe we hierin meer samen kunnen 

optrekken. 

 

PvdA en GroenLinks stelden hierover 6 vragen, welke ik direct daaronder zal beantwoorden.  

 

‘Op 9 juni jl. verscheen het bericht dat 11 procent van de vrouwelijke studenten in Nederland tijdens de 

studententijd slachtoffer is van verkrachting. Dit bleek uit onderzoek van I&O Research in opdracht van 

Amnesty International.1 Naast deze schokkende cijfers blijkt ook dat een groot deel van de slachtoffers van 

verkrachting niet weet waar ze naartoe kunnen voor hulp en wat ze kunnen doen als hen dit is aangedaan. 

Groningen kent een grote studentenpopulatie en het studenten- en nachtleven is hier volop aanwezig. 

Natuurlijk is dat ook iets om te koesteren, maar in het licht van de recentelijk bekendgemaakte schokkende 

cijfers hebben de fracties van de PvdA en GroenLinks ook grote zorgen en de volgende vragen aan het 

gemeentebestuur:  

 

1. Is het college op de hoogte van het recentelijke en hierboven genoemde onderzoek van Amnesty 

International, en wat is er bekend over de Groningse situatie? ‘  

 

Ja, we zijn hiervan op de hoogte en we zijn hierover ook geschokt. Recente cijfers over de situatie in Groningen 

zijn ons niet bekend; het Centrum Seksueel Geweld (hierna: CSG) registreert wel de aantallen cliënten en de 

leeftijd, maar niet de achtergrond van de slachtoffers.   

 

Wel is in 2017 is door Bureau Intraval onderzoek gedaan naar slachtofferschap onder studenten. Daaruit kwam 

naar voren dat 9,6 % van de Groningse studenten in het afgelopen half jaar te maken had met seksueel 

geweld. In 2018 is verdiepend onderzoek gedaan, specifiek naar seksueel geweld en uit dat onderzoek bleek 

dat driekwart van de Groningse studenten slachtoffer was geweest van één of meerdere vormen van seksuele 

intimidatie (67,6 %) of van seksueel geweld (49,1%). Studenten leken dit vaak gewoon te vinden.  

 

2. De fracties van PvdA en GroenLinks hebben met afschuw kennisgenomen van de schokkende cijfers en 

vinden dat deze vragen om actie. Het is onbestaanbaar dat 11 procent van de studentes te maken 

heeft met verkrachting in de studententijd, iedereen zou veilig van het geweldige studentenleven dat 

Groningen rijk is moeten kunnen genieten. Studentenverenigingen, onderwijsinstellingen en vele 

partijen hebben daarin een belangrijke rol. Bij uitstek heeft ook de gemeente een verantwoordelijkheid 
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om ervoor te zorgen dat onze inwoners veilig zijn. Is het college het met onze fracties eens dat dit 

vanuit de gemeente om actie vraagt? Welke actie zou dit moeten zijn? 

 

In ons regionale actieprogramma Geweld Hoort Nergens Thuis (hierna: GHNT) hebben we geconstateerd dat 

het opvallend is dat er onder jongeren een hoge tolerantie is voor partnergeweld, met name voor seksueel 

geweld. Zo vind 1 op de 20 Nederlanders onder de 25 jaar verkrachting van een vrouwelijke partner 

acceptabel. Jongeren tot 25 jaar zeggen vaker dat lichamelijk partnergeweld wordt “uitgelokt” en dat anderen 

zich niet moeten bemoeien met partnergeweld omdat het een privézaak is. Deze bevindingen vragen om het 

ontwikkelen van een preventieprogramma om een risico op toename van partnergeweld in de toekomst te 

verkleinen. 

 

In ons uitvoeringsprogramma hebben we echter samen met de andere Groninger gemeenten besloten dat we 

aan deze actie nu geen prioriteit konden geven, vanwege andere acties ten aanzien van huiselijk geweld die 

grotere prioriteit hadden. De beperkte financiële mogelijkheden die we voor GHNT hebben, maken dat we 

scherp moesten kiezen. Daarnaast zijn we voor dit thema en ook voor de brede aanpak van huiselijk geweld 

afhankelijk van de besluitvorming op regionaal niveau, omdat de beschikbare rijksmiddelen bestemd zijn voor 

de hele regio.   

Wel hebben we onze regio aangemeld als één van de vijf landelijke pilots voor het ontwikkelen van een 

integrale aanpak van seksueel geweld. Naar aanleiding van dit rapport van Amnesty zullen we aandringen op 

specifieke aandacht voor seksueel geweld tegen studenten.  

Ook hebben we vanuit de beschikbare regionale middelen extra subsidie aan het Centrum Seksueel Geweld 

beschikbaar gesteld voor de verbetering van hun registratiesysteem.  

Verder is vanuit het Ministerie van VWS het initiatief genomen om een instrument te ontwikkelen dat regio’s 

zicht moet bieden op de aard en omvang van seksueel geweld, waar wij natuurlijk bij aan zullen sluiten. 

   

 

3. Kort na het verschijnen van de onderzoeksresultaten van Amnesty International werd bekend dat de 

“GGD Groningen samen met studentenverenigingen opstaan tegen seksueel geweld” en trainingen 

verzorgt worden voor studentenverenigingen. Dat is heel belangrijk en goed wat betreft de fracties 

van PvdA en GroenLinks, maar er is meer nodig. Ziet het college voor de gemeente bijvoorbeeld een 

coördinerende rol weggelegd tussen onderwijsinstellingen, studentenwereld, gemeenten, nachtraad 

en anderen relevante partijen om seksueel geweld tegen te gaan en in het bekend(er) maken van een 

plek waar je met een dergelijke ervaring terecht kan? Zo nee, waarom niet? Welke rol ziet u dan wel 

weggelegd voor de gemeente Groningen? 

 

We zien het belang van een coördinerende rol van de gemeente hierin en we hebben daarom, namens alle 

Groninger gemeenten in regionaal verband, aan de GGD/coördinator CSG gevraagd om een plan van aanpak te 

ontwikkelen om te komen tot een integrale aanpak van seksueel geweld.  

 

Daarnaast heeft het CSG extra subsidie ontvangen voor het vergroten van hun bekendheid. Zie ook de 

beantwoording van vraag 4 hiervoor.  

  

4. Het nieuwe studiejaar en de daarbij behorende introductieweken staan weer voor de boeg, wat doet 

de gemeente (i.s.m. andere relevante partijen) om ervoor te zorgen dat iedereen veilig van het 

studentenleven kan genietenen en seksueel geweld voorkomen wordt?  

 

In het kader van het landelijk programma Veilige Steden worden studentenverenigingen in de gemeente 

Groningen door Sense Noord Nederland samen met de Nachtraad Groningen sinds dit jaar getraind in het 

herkennen van seksueel grensoverschrijdend gedrag binnen hun eigen vereniging en ondersteund bij het 

ontwikkelen van beleid op dit thema. Ook decanen van de Hanzehogeschool en de RUG worden getraind in het 

herkennen van seksueel grensoverschrijdend gedrag en doorverwijzen van slachtoffers en plegers. Ook 

horecamedewerkers zullen worden uitgenodigd voor een training op dit thema. Door corona zijn deze 

trainingen on hold gezet, maar dit wordt z.s.m. uitgevoerd.  Daarbij willen we, zoals eerder aangegeven tijdens 
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de beantwoording en in dit memo, met de relevante partijen zoals de studentenverenigingen en Hogescholen 

en de universiteit in gesprek over dit onderwerp.  

 

5. En wanneer dit helaas toch voorkomt, wat doet de gemeente (i.s.m. andere relevante partijen) om 

mensen met een dergelijke ervaring te helpen en een plek waar studentes zich kunnen melden onder 

de aandacht van het grote (studenten)publiek te brengen? 

 

We subsidiëren het CSG Groningen/Drenthe. Dit is een samenwerkingsverband tussen GGD Drenthe, GGD 

Groningen, UMCG, Politie Noord Nederland en Treant Zorggroep. Experts vanuit verschillende disciplines 

werken hierin samen om hulp te bieden. Als slachtoffers directe hulp nodig hebben kan gratis gebeld of gechat 

worden. Het CSG is 24/7 telefonisch bereikbaar. 

 

 

6. Tot slot; ziet het college mogelijkheden om bijv. in de vergunningverlening voor evenementen op te 

nemen dat de aanvrager moet voorzien in specifiek beleid m.b.t. (seksuele) veiligheid en het 

tegengaan van seksueel geweld en dat zij voorzien in een plek waar en je terecht kan als je toch een 

dergelijke ervaring is aangedaan? 

 

 

Bij incidentele (vergunningplichtige) risico-evenementen is een advies op maat van de hulpdiensten 

noodzakelijk. Een advies op maat vraagt om het inventariseren en analyseren van risico’s en capaciteiten. Op 

basis hiervan worden de noodzakelijke veiligheidsmaatregelen bepaald. Om de risico’s van een evenement te 

kunnen inventariseren en analyseren dient de organisator een draaiboek, inclusief een veiligheidsplan in. Dit 

veiligheidsplan is een onderdeel van de vergunningaanvraag en bij de toetsing van de aanvraag van wezenlijk 

belang.  

 

Als uit de analyse blijkt dat seksueel geweld een risico is op het evenement, dan vragen we de organisator 

hiervoor een plan voor uit te werken. Het gaat hierin veelal om specifieke instructies voor de beveiliging en de 

inrichting van het terrein. Op evenementen zijn herkenbare professionals met als expertise EHBO en 

beveiliging aanwezig die aangesproken kunnen worden door bezoekers. Naast de maatregelen die vanuit het 

evenement worden georganiseerd, zijn de reguliere kanalen voor hulpverlening beschikbaar.


